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Correlation femtoscopy allows one to estimate the spatial and temporal characteristics of the
particle-emitting region formed in the relativistic heavy-ion collisions. Azimuthally differential
analysis is used to study the shape and orientation of the source. Collisions of isobaric nuclei
Ru+Ru and Zr+Zr at

√
sNN = 200 GeV are calculated using the UrQMD (Ultrarelativistic

Quantum Molecular Dynamics) model, and the azimuthally differential two-pion femtoscopy
relative to the second- and third-order event plane is performed. The extracted characteristics
of the emission source are presented as a function of the pair transverse momentum kT , collision
centrality and the pair emission angle. In the future, the obtained results can be compared with
the STAR experimental data.

Корреляционная фемтоскопия позволяет оценить пространственные и временные парамет-
ры области испускания частиц, которая образуется в столкновениях релятивистских тяже-
лых ионов. Азимутально-чувствительный анализ используется для изучения формы и ори-
ентации источника. Сгенерированы столкновения ядер-изобар Ru+Ru и Zr+Zr при энер-
гии

√
sNN = 200 ГэВ с использованием модели UrQMD (Ultrarelativistic Quantum Molecular

Dynamics), и выполнена азимутально-чувствительная фемтоскопия пионов относительно плос-
кости события второго и третьего порядков. Извлеченные характеристики источника испус-
кания пионов представлены как функции поперечного импульса пары частиц, центральности
столкновений и азимутального угла пары. В дальнейшем полученные результаты можно срав-
нить с экспериментальными данными STAR.
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